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i Godai Garcia al Límbic
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Santa Coloma de Gramenet
s’omplirà de cultura catalana el
3 i 4 de maig amb el Límbic, el
festival d’Òmnium Cultural. Una
iniciativa que enguany celebra-
rà la seva tercera edició i que va
néixer com el primer festival iti-
nerant de creació contemporània
de Catalunya. 
Amb la intenció de  mostrar

la vitalitat de la creació en cata-
là, els objectius de l’organització
es plasmaran en les més d’una
trentena de propostes artísti-
ques, amb espectacles de carrer,
pòdcasts en directe, propostes
participatives, humor i concerts.
“El Límbic és alguna cosa més
que un festival. No hi ha gaires

esdeveniments que lliguin de
forma tan conscient la multidis-
ciplina, la cultura més innova-
dora i la reivindicació de l’ús de
la llengua catalana” explica al Lí-
nia Oriol Lladó, president d’Òm-
nium al Barcelonès Nord.

APROPAR LA CULTURA ARREU
La raó que el Límbic sigui itine-
rant, expliquen des de l’organit-
zació, és la voluntat de portar
aquesta proposta a tot el país, es-
pecialment als llocs on l’accés a la
cultura no és tan fàcil. “Per què se
celebra a Santa Coloma? I per què
no? És una manera de valorar les
ciutats a les quals diem perifèria,
però que en realitat no ho són
tant. Catalunya està plena de
centralitats i Santa Coloma pot
ser protagonista”, afegeix Lladó,
que destaca el caràcter des-
acomplexat del festival.

Una de les artistes per a qui
el Límbic serà molt especial és
Ayryn. La cantant colomenca
declara a aquest mitjà que “és un
gust” poder actuar a casa, amb la
seva gent, i fer-ho en un festival
amb els valors del Límbic. “Em
fa especial il·lusió que sigui al
meu barri, a la ciutat on vaig néi-
xer i visc”, afirma la cantant, que
celebra que “s’obri l’espectre” i la
cultura arribi a diferents ciu-
tats i no es quedi només a les
grans capitals. 
L’humorista Godai Garcia

comparteix la mateixa idea. “Que
ens movem pel territori em sem-
bla perfecte. Ho hem de fer per
preservar la llengua. Hi ha reali-
tats diferents a Catalunya i està
bé mostrar-les”, diu Garcia. D’al-
tra banda, destaca la valentia
d’Òmnium per portar a terme
aquesta idea de festival i apostar

per diferents disciplines i pel ta-
lent local. “És fantàstic que brin-
din un espai perquè passin coses
i se la juguin. Per fer pastahi ha
maneres com agafar tots els caps
de cartell dels grans festivals.
Però això no és apostar per la cul-
tura. Per fer-ho, cal arriscar-se.
Ara bé, el Límbic no té risc, per-
què hi haurà molta gent i anirà
molt bé”, augura l’humorista.

MÉS ESPAIS PER AL CATALÀ
Els tres entrevistats coincideixen
en el fet que cada vegada hi ha
més referents de la cultura ca-
talana, però creuen que fa falta
més contingut en català i espais
on trobar-lo. “Hi ha hagut un
gran boom d’artistes com la Ju-
lieta, The Tyets o la Mushkaa.
L’escena ha canviat i  estic con-
tenta de formar-ne part. Tenir
espais on es reivindiqui la llen-

gua és molt important”, destaca
la cantant colomenca. 

EL CATALÀ HA DE ‘MOLAR’
Un argument que comparteix
Garcia, que insisteix en el fet
d’augmentar la presència de con-
tingut fent-lo més atractiu. “Hem
de molarmolt. Cal ser conscients
de la llengua i que sigui diversa.
Transmetre que el fet de parlar un
català ric no vol dir que sigui avor-
rit”, assegura l’humorista.
Continuant amb la idea d’un

certamen amb valor afegit, Lla-
dó comenta que es viuran unes
jornades de “descoberta” a San-
ta Coloma. “És una proposta en
positiu i allunyada de victimis-
mes i de condescendències. Es
busca sorprendre. Qui s’acosti al
Límbic segur que descobrirà co-
ses noves i veurà que va més en-
llà d’un festival”, conclou Lladó.

El festival Límbic (esquerra) oferirà les actuacions de la cantant Ayryn (a dalt a la dreta) i del monologuista Godai Garcia (a baix a la dreta). Fotos: Òmnium, Talent Barcelona i Music Bus

En català i sense complexos
» Santa Coloma escalfa motors per acollir la tercera edició del festival Límbic, d’Òmnium Cultural

» Parlem amb dos artistes convidats, Godai Garcia i Ayryn: “Parlar un català ric no vol dir que sigui avorrit”

Rubén Hidalgo
SANTA COLOMA
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Situació surrealista a Sydney. Un cavall va aparèixer a l'estacióWarwick Farm, al sud-oest de la ciutat, i es va unir als
viatgers, esperant el tren al darrere de la línia groga, tal com
feien ells. Sort que el seu amo va arribar abans que el tren.

Un home belga va ser detingut el 2022 per donar positiu
en dos controls d'alcoholèmia. Va dir que no havia

begut res, però ningú el va creure. Ara s’ha descobert que
té una síndrome que fa que l'intestí fabriqui alcohol.

La competitivitat, en alguns casos, no té límits. Un tractors’ha fet viral per impedir que els cotxes del seu darrere
l’avancin mentre condueix per carreteres secundàries. L’home
deu pensar que viu en una cursa constant...

Una dona del Brasil va anar a demanar un préstec al
banc amb el seu tiet. El portava en cadira de rodes i li

agafava la mà perquè signés els papers. Els treballadors es
van adonar que l’home estava mort. 

LA FOTOLínia

La lupa

Tothom sap que darrere de qualsevol festa hi ha
un equip de persones i organitzacions que tre-
ballen des de molt abans de celebrar-se per pre-
parar un programa i també buscar recursos per

fer-la possible. Com també és necessària la col·labora-
ció de l’Ajuntament per a fer-la realitat.
La Festa Medieval Pirates a Badalona és una cele-

bració vibrant que enguany ha arribat a la seva 24a edi-
ció, consolidant-se com un esdeveniment cultural de gran
rellevància. Aquesta festa, que evoca els temps en què
els pirates algerians i tunisencs freqüentaven les costes
catalanes, s’ha convertit en una eina per a la ciutat de Ba-
dalona per reviure la seva història d’una manera lúdi-
ca i educativa, amb una varietat d’activitats que inclo-
uen espectacles de teatre, música en directe, mercats me-
dievals, recreacions històriques, jocs per a infants, tallers
artesanals, i molt més, ja que la festa ofereix una expe-
riència immersiva en el passat medieval i pirata.
La Platja dels Pescadors de Badalona, amb el de-

sembarcament dels pirates, es transforma en un esce-
nari ple d’emoció, on els visitants, sobretot la mainada,
poden gaudir de l’ambient festiu i participar en les di-
verses activitats programades. 
El mercat medieval, instal·lat a la plaça de la Baixa-

deta de Canyadó, és un dels punts centrals de la festa,
on es poden trobar productes artesanals i gastronòmics,
així com demostracions d’oficis antics i, sobretot, tota una
sèrie d’activitats que fan que milers de persones es des-
placin de tot arreu per no perdre-se-les.

Ara bé, la cremada de la masia és, evidentment, el
plat central i més important de la festa, un acte cultu-
ral ric en tradició i emoció, on el foc i la música s’unei-
xen per crear un espectacle vibrant que captiva els as-
sistents. Aquesta activitat simbolitza la lluita entre el mal
i el bé i serveix com a recordatori del cicle constant de
destrucció i creació que caracteritzava la vida rural i la
seva estreta relació amb la natura. 
El pacte de la pau, per altra banda, és una repre-

sentació teatral que posa en escena la confrontació en-
tre pirates i vilatans, una metàfora de la lluita entre l’or-
dre establert i les forces disruptives. Aquest acte sim-
bòlic serveix per reforçar la identitat comunitària i la
solidaritat entre els vilatans, així com per recordar la
importància del diàleg i l’acord com a mitjans per re-
soldre conflictes. 
En conjunt, aquests elements formen part del ric tei-

xit de la cultura popular, que manté vives les tradicions
i enriqueix la vida social i cultural de la nostra ciutat. La
preservació d’aquests costums és essencial per mante-
nir la connexió amb el passat i per transmetre el patri-
moni cultural a les futures generacions.
Entendre la complexitat i els desafiaments que

comporta l’organització d’esdeveniments com la Festa
Medieval Pirates a Badalona és crucial. La col·laboració
entre l’Ajuntament i els organitzadors és fonamental per
assegurar que tots els preparatius estiguin a punt i que
la festa pugui tenir lloc sense contratemps. No n’hi ha
prou amb les bones paraules, cal un compromís insti-

tucional, ja que les accions concretes són les que final-
ment permeten que l’esdeveniment sigui un èxit. La
col·laboració efectiva, la planificació anticipada i el tre-
ball en equip són elements clau per superar els obsta-
cles que puguin sorgir.
L’any que ve se celebrarà el 25è aniversari de la fes-

ta, una raó essencial perquè totes les parts implicades
intensifiquin els seus esforços per garantir una celebració
memorable. Això inclou la resolució de qualsevol pro-
blema logístic, la mobilització de recursos i la creació d’un
pla de contingència robust. 
Per tant, és imperatiu que l’Ajuntament, govern i opo-

sició, reconeguin la importància d’aquesta tradició cul-
tural i treballin de manera proactiva amb els organit-
zadors per facilitar-ne l’èxit. Això implica la simplifica-
ció de tràmits burocràtics, l’assignació de fons o recur-
sos addicionals, i la promoció activa de l’esdeveniment
per atraure visitants i participants.
En definitiva, la Festa Medieval Pirates a Badalo-

na no només és una celebració qui intenta reconstruir
i posar en valor el nostre passat, el nostre patrimoni
i la nostra cultura, sinó també una oportunitat per a
la cohesió comunitària i el desenvolupament econò-
mic local. 
Amb una planificació adequada i col·laboració

imprescindible de l’Ajuntament, el 25è aniversari pot
ser un punt d’inflexió que reforci la relació entre la ins-
titució i els ciutadans, i establir un precedent positiu per
a futures edicions de la festa.
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Les festes populars i l’Ajuntament
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La Fiscalia de l’Audiència Nacional veu 
terrorisme en l’atac al Màgic de Badalona1

2
El llegat d’Olga Ruano

Mort violenta a Santa Coloma: els Mossos 
ja han detingut una persona implicada

10 anys sense licitacions del Casal de Tiana (2)

El + llegit línianord.cat

3

4

5

Desmantellen un cultiu de 450 plantes de
marihuana a l’interior d’un pis de Sant Adrià

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com

A les xarxes

@Carles_Domenech: La Lliga no pot cer-
tificar la jugada de Lamine Yamal al Clàs-
sic Madrid-Barça. Tanta tecnologia i no sa-
bem si és gol o no.

@Carlos_emateo: El PNB guanya les elec-
cions al País Basc, Bildu s'imposa com el
partit que creix i el PSE-EE tindrà la clau
del govern regional.

#EleccionsPaísBasc

@itsmayanara: Bon Sant Jordi! "Hi havia
una vegada un drac i una princesa..., i la
història ja sabeu més o menys com va, o
no?". Gaudiu del millor dia de l'any!

#SantJordi #ElClàssic

La clau

Dani Alves ha comprat la
seva llibertat. Després
de 14 mesos de presó

preventiva, l’exfutbolista ha
aconseguit la llibertat provisio-
nal sota fiança d’un milió d’eu-
ros. El cas és alarmant perquè
concentra dues de les desigual-
tats més greus de les societats
occidentals contemporànies: la
de gènere i la de classe. Aquests
dies em pregunto per què l’opi-
nió pública no ha expressat amb
contundència el seu rebuig con-
tra el milió d’euros de la vergo-
nya, com sí que va passar en el
cas de La Manada o el petó de
Rubiales.
El cas Dani Alves constata

que no tots som iguals davant la
llei. Que si tens la capacitat de re-
unir una fiança d’un milió d’eu-
ros, o el que el tribunal conside-
ri pertinent en cada cas, pots elu-
dir la justícia. Encara més: cal re-
cordar que la condemna d’Alves
va ser baixa (quatre anys i mig)
perquè els jutges van aplicar un
atenuant de reparació del dany
després que Alves pagués
150.000 euros d’indemnització
per perjudicis morals.
Una reparació del dany que

va generar crítiques entre experts
i juristes perquè, van al·legar, no

només tenia un component
de classe, sinó perquè havia es-
tat merament dinerària, és a
dir, no hi havia hagut una vo-
luntat real de reparació, ja que
la víctima va ser atacada du-
rant el judici i qüestionada al
llarg del procés. A més, les se-
ves dades personals van ser di-
foses a les xarxes socials per
l’entorn d’Alves.
Més enllà de la qüestió de

classe –prou greu en si matei-
xa–, des d’una mirada profana,
el milió d’euros amb què Alves
ha eludit la presó reforça la
idea, ja prou estesa, que el de-
licte de violació no és tan greu
i posa en dubte la versió de la
víctima, que ha hagut de tornar
a rebre suport psicològic des-
prés que l’exfutbolista hagi
sortit de la presó.
El cas de La Manada va re-

moure consciències i va acon-
seguir posar el focus en els
agressors i no en la víctima.
Va ser la punta de llança de la
llei del consentiment que,

malgrat la reducció d’algunes
penes, va eliminar el delicte
d’abusos del codi penal (ara
tot és agressió sexual) i va do-
tar de més recursos i atenció
les víctimes. El cas Rubiales,
que es va sobredimensionar
en època de sequera infor-
mativa i amb ganes de passar
factura per altres assumptes
que poc o res tenien a veure
amb el mediàtic petó, va ob-
rir el debat sobre les conduc-
tes sexistes i l’abús de poder
en l’entorn laboral.
Resulta tan incomprensi-

ble i esfereïdor l’excés d’a-
tenció a la conducta inapro-
piada de Rubiales com el si-
lenci envers el cas Alves. De la
mateixa manera que el cas
de La Manada va servir per re-
flexionar sobre quina respos-
ta volem donar com a societat
a les agressions sexuals, el
cas Alves ens hauria de con-
duir a lluitar per una justícia
sense diferències per qües-
tions econòmiques.
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El milió d’euros de la vergonya
per Susana Pérez Soler

Els semàfors

El Festival Límbic, d’Òmnium
Cultural, celebrarà el 3 i 4 

de maig la seva tercera edició 
a Santa Coloma de Gramenet.
Aquest esdeveniment va néixer
com una aposta per la creació
contemporània en català i per
mostrar la vitalitat de la cultura.

pàgina 3Festival Límbic

La Comissió de Festes de
Badalona ha denunciat que
l’Ajuntament ha retallat l’horari
de les nits de les Festes de Maig,
que hauran d’acabar a la 1:30 h.
El consistori al·lega queixes
veïnals pel soroll i la comissió
diu que afecta l’organització.

pàgina 7Aj. de Badalona

El Consorci del barri de la Mina
ha aprovat definitivament el pla
d’expropiació de l’edifici Venus

de Sant Adrià de Besòs. 
Es tracta d’un pas històric 

per desencallar el reallotjament 
dels veïns, que fa més de 

dues dècades que ho esperen.
pàgina 9Consorci de la Mina
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Albiol es recupera d’una
arrítmia: “M’han fet un reset”
ENSURT4L’acalde de Badalona,
Xavier García Albiol, va anunciar
aquest dimecres que, a poc a poc,
ja va recuperant la seva vida nor-
mal després d’haver estat hospi-
talitzat. El batlle va ingressar el di-
lluns a l'Hospital Municipal per
una “arrítmia potent” que l’ha
obligat a romandre en observació
durant 24 hores. En un vídeo, l’al-
calde detalla que la seva reacció a
la medicació no va ser l’esperada

i que va ser necessària una sego-
na fase, on, segons diu, li van ha-
ver de fer un “reset” al cor. “Te’l pa-
ren  i te’l tornen a posar en fun-
cionament. Això sí que va sortir
bé”, expressa l’alcalde. Finalment,
Albiol ha assegurat que aquest di-
jous ja començaria a reprendre al-
guns compromisos. “Estic bé,
però no al 100%, i hauré de fer
tractament mèdic durant molt
de temps”, afirma.

ERC vol recuperar el Cinema
Nou com a equipament

MOCIONS4El grup municipal
d’ERC proposarà al pròxim Ple la
recuperació del Cinema Nou per
convertir-lo en un equipament
municipal, “amb l'objectiu de pre-
servar i fomentar l'accés a la cul-
tura cinematogràfica per a tota la
ciutadania”. D’aquesta manera, els
republicans consideren que veuen
una oportunitat per apostar per
un cinema obert als veïns, amb
preus assequibles i que promogui
el cinema en català. 

“Juntament amb el Teatre
Zorrilla i el Cafè-Teatre del car-
rer de Mar que vam impulsar al
govern, el nou Cinema Nou seria
un impuls de la cultura a Bada-
lona.  Un motor per dinamitzar
el carrer de Mar com fa anys ho
eren el Picarol i el Victòria”, afir-
ma el president d’ERC, Àlex
Montornès. Esquerra també ha
fet una crida a la resta de grups
per fer un debat constructiu que
faci realitat aquest projecte.

TERRORISME4L’Audiència Na-
cional va acceptar divendres la
competència per investigar per
terrorisme l'home que va atacar
un establiment del centre co-
mercial Màgic de Badalona amb
una destral el 27 de març passat.
El jutge Joaquín Gadea assumeix
així la tesi de la Fiscalia, que el ma-
teix divendres s'havia posicionat
de forma favorable a aquesta
postura. A l'escrit en què Gadea
assumeix la competència explica,
entre d'altres, que l'investigat va
gravar un vídeo de comiat dirigit
a la família a Pakistan, en què ma-
nifestava que era probable que no
els tornés a veure, actuació co-
muna en el cas dels denominats
'mujahidins' o llops solitaris.
A parer del Ministeri Públic,

els fets encaixen en un delicte
d'integració o col·laboració amb
organització terrorista, atès que
es tracta d'una acció violenta “en
compliment dels postulats de la
gihad”. L'investigat està en pre-
só preventiva des que va passar a
disposició judicial, hores des-
prés de l'atac al restaurant.

Segons relata el jutge en l'es-
crit, l'individu investigat va entrar
al centre comercial amb un mo-
cador palestí al cap “a tall de li-
túrgia prèvia” i armat amb una
destral “de grans dimensions”.
Després es va dirigir al res-

taurant de menjar ràpid, “en un
moment en què, per les dates,
Setmana Santa, i l'hora, hi havia
present una gran concurrència de
públic”. El jutge també relata

que, després de ser reduït, l’ho-
me va explicar “que havia obrat
mogut perquè havia vist al mò-
bil nens palestins que havien
mort a mans d'americans, en
una espècie d'acte de represàlia”.
Per tot plegat, l’Associació de

Víctimes del Terrorisme (AVT)
va anunciar aquest dimarts que
es presenta com a acusació po-
pular en les diligències incoades
per aquest atac del 27 de març.

Façana del centre comercial Màgic. Gemma Sánchez/ACN

La investigació de l’atac al Màgic
com a gihadisme agafa volada

Petició | Ple extraordinari per “salvar” Can Bofí Vell
Guanyem proposa convocar un Ple extraordinari per solucionar la situació
d’impagament de l’Ajuntament al proveïdor del servei del centre d’acollida
Can Bofí Vell. La formació alerta de les greus conseqüències humanitàries. 
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Autoritzen el retorn dels veïns
d’un bloc de l’illa de Canigó

HABITATGE4L’Ajuntament de
Badalona notificava el passat
divendres als veïns del número
116 del carrer Ausiàs March que
ja poden tornar a casa, un cop
acabades les tasques d’apunta-
lament aeri a la vintena d’habi-
tatges de la finca, segons va de-
tallar el mateix divendres el ti-
nent d’alcalde de Territori, Da-
niel Gracia. 
És el tercer bloc on es permet

el retorn dels veïns, després que
a finals del març s’autoritzés la
tornada als pisos del carrer Ca-
nigó número 5 i dues setmanes
després es donés llum verda als
del número 11. Els seixanta ha-
bitatges, això sí, han hagut de ser
apuntalats perquè s’hi havien de-
tectat esquerdes que compro-
metien l’estructura de la finca. 
Des que a principis de febrer

es va esfondrar l’edifici del nú-

mero 9 del carrer Canigó -on
van morir tres persones-, l’A-
juntament va ordenar el des-
allotjament de cinc edificis pro-
pers per l’aparició d’esquerdes i
va demanar que els veïns no tor-
nessin fins que no es fessin ob-
res d’apuntalament aeri que as-
seguressin l’estructura de l’edi-
fici. Ara queden pendents de tor-
nar a casa els veïns de dos blocs
on encara no s’ha fet aquest
apuntalament.
De moment, però, hi ha fa-

mílies afectades que viuen a ca-
ses de familiars o amics i d’altres
viuen com poden. Aquest és el
cas de la Nataliya Babiy i la seva
família, que viuen des de fa sis
setmanes a la parròquia del bar-
ri per falta d’alternativa resi-
dencial per part de l’Ajunta-
ment, tal com van explicar re-
centment a Línia Nord.

CULTURA4La Nit del Mono i Cal
Txiringu acabaran, com a molt
tard, a la 1:30 de la matinada. Així
ho ha anunciat la Comissió de
Festes, després que el govern
municipal els informés sobre la
decisió de retallar els horaris
nocturns de les festes. En un co-
municat, la Comissió de Festes la-
menta aquest canvi, ja que, avi-
sen, afecta greument l’organit-
zació de les celebracions. “La co-
missió treballa durant molts me-
sos en l’organització i el correc-
te funcionament de les festes. Re-
bre aquesta notícia, amb tan
poca previsió, després d’haver es-
tat dos mesos demanant infor-
mació de permisos i horaris, im-
pedeix el correcte desenvolupa-
ment de les festes”, denuncien.
La comissió assenyala que la

justificació de l’Ajuntament per
fer aquest canvi han estat les
queixes d’alguns veïns, que de-
nuncien el soroll que han de
patir fins a altes hores de la nit
durant les festes. Una decisió que
l’entitat qualifica “d’arbitrària” i
que comporta unes conseqüèn-
cies econòmiques que “dificul-
ten” l’autogestió d’aquestes.
D’altra banda, retreuen a l’A-

juntament que, tot i la implica-
ció de la comissió en molts dels
actes que s’organitzen per les

Festes de Maig, la comunicació
amb el consistori podria ser
molt millor. “Essent un dels
principals motors culturals de la
ciutat, no té sentit que l’Ajunta-
ment no tingui contacte directe
ni consideració adequada en de-
cisions tan rellevants”, lamenten.
Les entitats que formen la co-

missió, amb tot, han exigit res-
pecte per les festes de la ciutat i
insten a l’Ajuntament a reconsi-
derar aquesta retallada de l’ho-
rari. “La continuïtat de les nos-
tres festes i tradicions depèn
d’aquesta col·laboració i com-
promís”, expressen.
Precisament uns dies abans,

el socialista Fernando Carrera
denunciava l’incompliment del
programa electoral d’Albiol, que

va prometre als veïns que la
música acabaria a la 1:30, quan
la programació d’enguany inclou
algun concert que supera aques-
ta hora. “L’Ajuntament no pot
governar a cop de reacció”, de-
nunciava Carrera. Fonts muni-
cipals responien que enguany
només hi haurà un concert que
acabi a les 3:30 de la nit i que la
resta d’actes finalitzaran, a tot
estirar, a la 1:30, per respectar el
descans dels veïns.
La resta de grups municipals,

ERC, Comuns i Guanyem, han
aprofitat per criticar també la
gestió de les festes que fa l’al-
calde Albiol, de qui han dit que
li “molesta”  la cultura popular
i que  “menysprea”  la tasca de
la comissió.

Concert a la plaça de la Vila a les festes de 2023. Foto: Línia Nord

Polèmica amb els horaris 
dels actes de les Festes de Maig

Imatge del desallotjament del 118 d’Ausiàs March. Foto: Jordi Pujolar/ACN
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Investiguen la mort violenta
d’un home en una baralla

SUCCESSOS4Els Mossos d'Es-
quadra investiguen la mort vio-
lenta d’un home la nit de di-
umenge a Santa Coloma de Gra-
menet. Els agents de la Divisió
d’Investigació Criminal (DIC)
van detenir un home de 27 anys
que estaria relacionat amb els
fets, segons informa el cos poli-
cial en un comunicat. 
Cap a les 10 del vespre, els

agents van rebre un avís per
una baralla a l’interior d’un local
del carrer Sant Silvestre de la ciu-
tat i alertant que un home esta-
ria ferit a la via pública. 

Els Mossos d’Esquadra es
van traslladar al lloc indicat,
juntament amb tres ambulàn-
cies del Sistema d’Emergències
Mèdiques (SEM), que van fer
maniobres de reanimació a la
persona ferida, però no van po-
der-li salvar la vida.  Segons va
publicar El Caso, la baralla es va
produir entre dues persones
que vivien en una casa ocupada
i que un deuria diners a l'altre.
En un primer moment, un dels
homes li va etzibar un cop amb
una ampolla al cap a l’altre, i
després més cops al cos.

TRIBUNALS4Arxivada la causa
judicial contra tres excàrrecs pú-
blics de l’Ajuntament de Santa
Coloma relacionada amb la re-
forma urbanística del barri antic.
Jordi Mas (PSC), extinent d'Al-
caldia d'Urbanisme, Lidia Mon-
tero (PSC), extinenta d'Alcaldia
d'Urbanisme  i Miquel Roig, ex-
director d'Urbanisme i ara cap de
Servei del Gabinet d'Acció Ter-
ritorial del consistori, van ser ci-
tats a declarar el passat mes de
juny per una querella d’un veí
que els acusava de prevaricació
urbanística, revelació d'infor-
mació privilegiada i coaccions en
relació amb l’anomenat Pla Es-
pecial de Reforma Interior, co-
negut com a PERI, que afecta el
centre del municipi.
Segons ha avançat El Perió-

dico, la jutgessa que investiga el
cas s’ha adherit a un informe de
Fiscalia que demana l’arxiva-
ment del cas perquè no ha que-
dat acreditada “la comissió de
cap il·lícit penal per part dels
querellats”. El passat mes d’oc-
tubre, però, la magistrada sí que

apreciava indicis de delicte i va
descartar arxivar la causa, però
ara, finalment, n’ha decretat el
sobreseïment.

“INDEFINICIÓ” A LA QUERELLA
En el seu escrit, la Fiscalia criti-
ca “la indefinició” de la querella
presentada pel veí, que denun-
ciava un afavoriment il·lícit al
Banc Sabadell, que va ser pro-
pietari de les finques que estaven
vinculats al PERI. “No s'indica a
la querella ni el quan, ni el què ni
qui va subministrar informació
confidencial a l'entitat bancà-

ria”, explica Fiscalia. Per la seva
banda, la plataforma Salvem el
Barri Antic ha expressat en un
comunicat que aquest arxiva-
ment no té “cap incidència” en
l’anul·lació del PERI, un projec-
te del qual diuen que, en cas de
tirar endavant, “eliminaria una
part important del barri antic de
manera directa o indirecta”. 
Per altra banda, també re-

corden que els afectats per la de-
núncia resten pendents d’un
possible recurs, el qual, segons
confirma la plataforma, ja ha
estat presentat.

Imatge del barri antic. Foto: (@sosciutatvella)

Arxivada la causa contra tres
càrrecs públics pel barri antic

Imatge del cotxe dels Mossos al lloc dels fets. Foto: Àlex Recolons/ACN

Equipaments | Nova escola bressol per al curs vinent
Santa Coloma tindrà una nova escola bressol el curs 2024-2025. El Blauet, que té
capacitat per a 93 infants, està situada en la confluència dels carrers Prat de la 

Riba i Amèrica, i és la novena de la xarxa d’escoles bressol municipal.
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Tersa demana que s’arxivi
la causa contra la incineradora
MEDI AMBIENT4L’empresa pú-
blica Tersa ha insistit que la in-
cineradora del Besòs, ubicada a
Sant Adrià, compleix la norma-
tiva i no suposa un risc per al
medi ambient. Per això, ha tornat
a demanar el sobreseïment de la
causa oberta per un presumpte
delicte contra el medi ambient. 
Ho ha fet després que el pas-

sat dijous agents de la Guàrdia Ci-
vil i responsables de l’adminis-
tració declaressin davant d’un
jutjat de Badalona que investiga
si la planta ha emès substàncies
contaminants per sobre del mar-
cat legalment. Per a l’empresa,
tant la declaració dels responsa-
bles de l’administració com dels
tècnics de la Guàrdia Civil “han

verificat de nou el compliment
dels valors límits d’emissió i de
qualitat de l’aire de l’entorn”.
Per això, asseguren que ha que-
dat acreditada la “correcta ope-
rativa” de la instal·lació. 

EL CONSISTORI LA VOL TANCAR
Per altra banda, cal recordar que
l’Ajuntament de Sant Adrià ha co-
municat recentment que ha de-
manat a l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (AMB) el tancament i
trasllat de la incineradora. Ho ha
fet mitjançant les al·legacions al
Pla Director Urbanístic (PDU)
Metropolità.  El consistori asse-
gura que no posa en dubte la ges-
tió de Tersa, sinó que ho fa per
motius urbanístics.

URBANISME4Els veïns del bloc
Venus tenen una sensació agre-
dolça amb el pla d’expropiacions
de l’edifici Venus del barri de la
Mina, que ja és definitiu. El Con-
sorci de la Mina -format per la Ge-
neralitat, els ajuntaments de Sant
Adrià i Barcelona i la Diputació- va
aprovar dijous passat un pla que
preveu enderrocar el bloc el 2028.
El projecte afecta 244 habitatges
de protecció oficial i 15 locals i és
el procés d’expropiació més im-
portant que s’ha fet al país.
Des del Consorci de la Mina

s’han mostrat “contents” i “sa-
tisfets” per l’aprovació definitiva
del pla, que permet desencallar
la situació de l’edifici Venus des-
prés de més de dues dècades. “És
un dia històric per Sant Adrià i
especialment pel barri de la
Mina”, celebra l’alcaldessa de
Sant Adrià, Filo Cañete.

UN DESENLLAÇ AGREDOLÇ
Els veïns del Venus, tot i valorar
l’aprovació definitiva del pla -fet
que suposa poder avançar des-
prés de molts anys estancats-,

mostren dubtes amb alguns dels
aspectes de l’acord. Paqui Jimé-
nez, portaveu del veïnat, reconeix
a Línia Nord que no estan con-
tents amb qüestions com la va-
loració econòmica que els han fet
dels seus habitatges. “En 20 anys
han pujat els preus. On vas ara
amb poc més de 90.000 euros?
[que és la nova valoració dels pi-
sos que ha fet el consorci]. No et
pots comprar res”, assenyala Ji-
ménez. 
D’altra banda, la portaveu

expressa que dels veïns que han
demandat el consorci per a ob-

tenir una compensació patrimo-
nial, el 95% es veuran pràctica-
ment obligats a acceptar els 5.000
euros que els ofereix ara l’ens com
a indemnització per danys mo-
rals, ja que per continuar amb el
procés d’expropiació, diu, cal re-
tirar-se de la demanda. 
Un total de 105 veïns com-

pleixen els requisits del pla per
ser reallotjats i els altres tenen
dret a una indemnització o a un
lloguer social. El consorci també
planteja  construir-hi un edifici
de la Generalitat i una escola
bressol, entre altres.

Exterior del bloc Venus. Foto: Gemma Sánchez/ACN

Sensació agredolça dels veïns
del Venus amb l’expropiació 

Incineradora Tersa a Sant Adrià. Foto: Blanca Blay/ACN

Batuda |Troben 450 plantes de marihuana a un pis
Els Mossos van desmantellar un cultiu de 450 plantes de marihuana a 
l’interior d’un pis de Sant Adrià de Besòs. Un home de 38 anys va ser 

detingut com a responsable i va passar a disposició judicial el 20 d’abril.
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Tiana, un poble cuidador
amb xarxa ciutadana

TIANA4Tiana arrenca la capta-
ció de voluntaris per a la inicia-
tiva ‘Tiana, poble cuidador’. Al
juliol de l’any passat el munici-
pi va aprovar adherir-se a la
plataforma Pobles que cuiden,
que té com a objectiu acompa-
nyar a persones que pateixen so-
ledat. Ara, uns mesos després i
havent-hi identificat les carac-
terístiques i necessitats del poble,
el projecte ‘Tiana, poble cuida-
dor’ ha començat constituint un
equip impulsor que guiarà el
camí en els inicis. El formen
persones de totes les edats i gè-

neres, involucrades en la vida as-
sociativa del poble, i els Serveis
Socials de l’Ajuntament. En
aquest punt, ja es poden enviar
les sol·licituds per col·laborar
en tres aspectes: l’esmentat
acompanyament a persones que,
tot i no voler-ho, viuen soles,
com a col·laborador en un banc
d’aliments o en un voluntariat
per la llengua. 
Els interessats hauran de fer

una formació de 5 sessions de
dues hores en el voluntariat d’a-
companyament, i una sessió de
dues hores en la resta.

MONTGAT4L’Ajuntament de
Montgat comunicava aquest di-
mecres que fins al 15 de maig es-
tarà tallat el pas de vianants al
Passeig Marítim per les tasques
de descontaminació que s’es-
tan duent a terme a la costa. Els
treballs, que es faran a la zona
del passeig que conflueix amb el
talús, consistiran en la retirada
del paviment, la substitució de la
sorra i la reposició de l’enrajolat.
Després de mesos de trami-

tacions, el passat 5 de març van
començar les actuacions prè-
vies a la descontaminació del ta-
lús de la platja de les Barques de
Montgat. La troballa de terres
contaminades en aquest espai ha
endarrerit i aturat tot el procés
de l’ampliació del Passeig Marí-
tim, el qual permetrà fer millo-
res a la llotja de la subhasta del
peix, construir una gran plaça i
fer les noves instal·lacions del
Club Marítim. La pèrdua de sor-
ra de la platja i la possibilitat que
l’aigua arribi a la zona del talús
va reactivar la necessitat de re-
tirar les terres contaminades i

l’Àrea Metropolitana de Barce-
lona (AMB) va activar el proce-
diment per sanejar la zona.
Ara, amb els treballs de des-

contaminació del talús de la
platja de les barques ja finalitzat,
és el torn del passeig. Un cop fi-
nalitzin tots els treballs de des-
contaminació es podrà conti-
nuar amb tot el procediment
per iniciar les obres d’urbanit-

zació del passeig, la llotja i les no-
ves instal·lacions esportives del
Club Marítim. 
Cal recordar que, a més,

Montgat ha estat el municipi que
més ha patit els efectes dels tem-
porals que han sacsejat el litoral
recentment, amb retrocessos de
més de 20 metres que han deixat
pràcticament sense sorra l’última
platja que quedava al poble.

Imatge de la platja de les Barques. Foto: Ajuntament de Montgat

Tallat el Passeig Marítim 
per obres de descontaminació

Reunió de l’equip del projecte. Foto: Ajuntament de Tiana

Montgat | Cens dels hortolans de Can Casanoves
L’Ajuntament de Montgat ha obert un termini per identificar els usuaris
dels horts urbans de Can Casanoves i controlar els espais en desús. Per
tant, fins al 31 de maig poden confirmar si utilitzen l’espai assignat.
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Esports

Hi ha persones que pel seu li-
deratge i generositat, i segura-
ment per no voler escoltar a
qui els assegura que allò és im-
possible, estan destinades a can-
viar moltes vides. Joaquim Mas-
sot (Badalona, 1914-2008) tenia
aquest perfil. Amb 16 anys va ser
uns dels fundadors del Club Jo-
ventut Badalona i, amb 94, l’úl-
tim dels pares de la criatura a
acomiadar-se, en una tempora-
da amb triplet —Lliga Catalana,
Copa del Rei i Copa ULEB— i
una dupla inoblidable: Ricky
Rubio i Rudy Fernández. 
Un altre Fernández, Josep

Fernández, fundador de Bada-
lona 2000, el va entrevistar
unes quantes vegades i va tornar
a fer-ho per a un especial de la
publicació sobre el 75è aniver-
sari del club, publicat el 2005.

“De les moltes satisfaccions que
el Joventut li ha donat, quina en
destacaria?”, li va preguntar
l’entrevistador a Massot. Aquest
no va dubtar gens: “Home, la
consecució de l’Eurolliga –actual
denominació de la Copa d’Eu-
ropa. Va ser una cosa que mai
podria haver somiat. Vull des-
tacar també l’harmonia que hi
havia entre les persones que
vam fundar el club i la quantitat
d’amics que vaig arribar a cap-
tar a la Penya”. 

JOAQUIM MASSOT
A Massot li encantava veure fe-
liç la gent i gaudia observant el
sentiment de pertinença de la
grada amb l’equip. Li hauria en-
cantat haver anat el passat dis-
sabte 20 d’abril a la plaça de la
Vila per commemorar el 30è
aniversari de la Copa d’Europa
del 1994, alçada després d’una
èpica final contra l’Olympiakos,
a Tel-Aviv. Segur que hauria
aplaudit amb entusiasme els in-

tegrants presents d’aquell equip
d’ensomni que van sortir al bal-
có de l’Ajuntament per saludar i
que després van baixar a la pla-
ça per celebrar  l’efemèride i
compartir anècdotes i moments

sobre aquells dies amb els afi-
cionats. Hi havia els exjugadors
Jordi Villacampa, Rafael i Tomàs
Jofresa, Dani Garcia, Iván Cor-
rales, Jofre Lleal, Juanan Mo-
rales –l’actual president– i Fer-

ran Martínez, que van ser rebuts
de manera oficial al Saló de
Plens de la Casa de la Vila. 
“És un gran orgull poder

oferir-vos aquest reconeixement,
més que merescut, per la fita que
vau assolir, que va servir i ser-
veix avui dia d’inspiració per al
Club Joventut Badalona i tam-
bé per a la ciutat”, va destacar
l’alcalde Xavier Garcia Albiol. 
L’endemà, l’homenatge va

ser al descans del partit contra
el Bàsquet Girona –triomf per
96-90 en l’estrena de Dani Mi-
ret a la banqueta a l’Olímpic. El
públic va aplaudir els represen-
tants de l’equip campió de la
Copa d’Europa de 1994 –els va
poder conèixer i fer-se fotos
amb ells abans del matx, a més
de gaudir d’una exposició de
samarretes històriques– i va
xalar amb el joc de la plantilla
actual, que va competir amb
una rèplica de la samarreta de fa
30 anys. Una jornada rodona
per a la família verd-i-negre. 

Els campions del 1994, al balcó de l’Ajuntament. Foto: Aj. de Badalona

Recordar i celebrar una fita eterna
» Badalona commemora el 30è aniversari de la consecució de la Copa d’Europa per part de la Penya
» L’equip actual guanya el Bàsquet Girona amb una rèplica de la samarreta de l’èxit més gran del club

Bàsquet | La Penya vol agafar el bitllet per a la Final a Quatre 
L’equip de Jordi Vizcaíno rebrà l’Al-Qázeres el pròxim dissabte 27 d’abril al Pavelló Municipal la Plana, 
en el partit de tornada dels quarts de final de la Lliga Femenina Challenge, després del 51-68 a Càceres 

del dia 20. Si la Penya supera l’eliminatòria, jugarà la Final a Quatre, amb una plaça a Lliga Femenina en joc. 

Toni Delgado
BADALONA
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És una comèdia dramàtica sobre amistats,
secrets i teories conspiranoiques. La his-
tòria gira al voltant de quatre amics que
es reuneixen per parlar amb la Clara, que
creu que la terra és plana. El conflicte farà
aflorar malestars entre els integrants de
la colla, que pensaven que compartien la
mateixa visió del món. Es pot veure a La
Villarroel de Barcelona fins al 2 de juny.

Teatre

Conspiranoia
Marc Angelet i Jordi Casanovas 

Aquest àlbum de deu cançons de l’artista
ebrenca gira al voltant de les Terres de
l'Ebre. En concret, les lletres parlen de la
seva bellesa, del seu abandonament
social i polític i també de vivències prò-
pies de la cantautora en aquest territo-
ri. El disc té influències de la jota i la can-
çó popular que es combinen amb ritmes
contemporanis.

Música

Aquest drama romàntic està ambientat
al competitiu món del tenis professional.
Tashi, una antiga promesa d’aquest esport
convertida en entrenadora, viu un trian-
gle amorós quan el seu marit, campió de
Grand Slam, s'enfronta a Patrick. El rival
és l’exnòvio de la Tashi i, a la vegada, l’an-
tic millor amic del marit. La protagonis-
ta d’aquest film de ficció és Zendaya.

Pelis i sèries

Challengers
Luca Guadagnino

Un delta fràgil
Lia Sampai

Biergarten
La 13a edició de la San Miguel Biergarten torna a Barcelo-
na del 26 d’abril al 6 de maig. El Poble Espanyol es con-

vertirà en l’escenari d’aquest esdeveniment que combina
la música, la cervesa i la gastronomia alemanya i que

cada any reuneix centenars de persones. Entre altres acti-
vitats, hi haurà tallers i tasts de cerveses, concursos de ti-
rar cerveses o de menjar frànkfurts i concerts dels grups
Piratas Rumbversions, The Pandicorns i Woman. L’entrada
al recinte és gratuïta i, segons detallen des de l’organitza-

ció, l’aforament es completarà per ordre d’arribada. 

R A I M O NQUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

L’escriptora i professora de literatura re-
flexiona en aquest assaig sobre la novel·la
pòstuma de Mercè Rodoreda, La mort i
la primavera. Quan la va escriure, a prin-
cipis dels anys seixanta, la mateixa Ro-
doreda va anunciar que seria la seva obra
més important, però, finalment, no va ser
així. Fam als ulls, ciment a la bocavol do-
nar-la a conèixer.

Llibres

Fam als ulls, ciment a la boca
Neus Penalba

| Dead Island 2 
És un videojoc d'acció i rol en primera persona ambientat en un món infestat
de zombis. El joc ja està disponible per a PlayStation 4, ordinador i Xbox One.
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Viuen línia

Ramon Pelegero, més conegut pel nom artístic de Rai-
mon (Xàtiva, 1940), ha estat distingit amb el Premi

Prat de la Riba de l’Institut d'Estudis Catalans (IEC) del
2024. Es tracta del guardó més destacat que entrega
la institució a una persona o entitat que hagi contri-
buït a difondre i desenvolupar els valors de la llengua
i cultura catalanes. Segons assenyalen des de l’IEC, la
trajectòria de Raimon, no només com a cantant, sinó

també com a poeta, destaca pel seu compromís 
amb la defensa de la llengua, sobretot durant 
el franquisme, quan el català va ser censurat 
i perseguit. En aquest sentit, cal recordar que 

el cantautor valencià és reconegut com un dels 
membres més representatius de la història 
contemporània de la cançó en català i que, 
a més, és una de les figures catalanes amb 

més prestigi internacional pels premis 
i reconeixements que acumula.

Famosos

Ser un reconegut cantautor
És una de les grans figures de la música i llengua catalanes

Ha rebut el Premi Prat de la Riba de l’IEC
És el guardó més destacat que entrega la institució

Missatges de felicitació
La gent reconeix Raimon com un defensor del català
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

ESTRÈS

Les arrels s’envelleixen acceleradament
quan el col·lagen es torna més rígid  

PREVENCIÓ

COL·LAGEN

VITAMINES

E S T I L S  D E  V I D A

i DERMATOLOGIA
La resposta a aquesta pregunta és ambigua. Es poden fer moltes
coses, tot i que no hi ha garantia absoluta d’èxit. La caiguda dels
cabells està relacionada directament amb l’envelliment accelerat
de les arrels, cosa que succeeix perquè el col·lagen es torna dens
i rígid i acaba empenyent els cabells cap a l’exterior de forma
prematura. Aquesta tendència fa que els cabells siguin cada cop
més fins i curts i que caiguin amb més freqüència. 
Les causes són molt variables i, en realitat, depenen proba-

blement de la combinació de diversos factors. El més habitual és
l’estrès, tant si és intens com si és lleu. Combinat amb el canvi
d’estació, l’embaràs, la menopausa o la fatiga pot fer estralls fins i
tot a les cabelleres més llustroses. A banda, hi ha l’efecte del con-
tacte amb el sol o amb l’aigua de mar durant l’estiu, i tracta-
ments com el canvi de color, per exemple.   
Els productes per a la caiguda dels cabells incorporen ele-

ments que activen la microcirculació sanguínia, estimulen la re-
generació cel·lular i aporten vitamines o oligoelements que hi-
draten la pell i n’estimulen el creixement natural. Però si volem
mantenir la cabellera, cal incidir en les causes.     

Es pot evitar la caiguda dels cabells?

L’estrès, tant si és intens com si és lleu, és la
principal causa de la caiguda dels cabells

Les claus

Si actuem sobre els factors implicats en la
caiguda, podem arribar a frenar el procés 

Alguns productes aporten elements 
que n’estimulen el creixement natural 
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